

السيرة الذاتية



اللقب: ريغي

الاسم: وائل

العنوان: 111 حي الأمل (تعاونية كردونة) بئر خادم، الجزائر

الهاتف: 0554 12 73 55

البريد الإلكتروني: rigui.wael@univ-alger2.dz

الحالة المدنية

الحالة العائلية: متزوج

الجنسية: جزائرية

تاريخ و مكان الازدياد: 13 جانفي 1991، ميله

الوضعية اتجاه الخدمة الوطنية: معفى

المؤهلات العلمية

- شهادة البكالوريا، شعبة لغات أجنبية، جويلية 2008.
- شهادة ليسانس كلاسك في اللغة الروسية، تخصص لغات تطبيقية، جوان 2012 بجامعة الجزائر 2.
- شهادة إثبات لدراسة اللغة الانجليزية سنة 2012 لمدة 04 سنوات.
- ماستر أكاديمي في اللغة الروسية، تخصص لغة و أدب روسي بجامعة الجزائر -2- كلية اللغات الشرقية و السلافية، قسم اللغة الروسية في 2015.
- شهادة نجاح في مسابقة الدكتوراه ل م د في اللغة الروسية 2015/2016.
- شهادة تربص في اللغة الروسية بمعهد بوشكين الحكومي للغة الروسية بموسكو سنة 2016.
- شهادة تربص في اللغة الروسية بمعهد الآداب مكسيم غوركي بموسكو سنة 2019.
- شهادة دكتوراه تخصص اللغة و الادب الروسي بدرجة مشرف جدا 2022.
- شهادة نجاح في التكوين البيداغوجي للاستاذة حديثي التوظيف 2023/2024.

خبرات وظيفية و تربصات

- تربص تطبيقي بمعهد بوشكين الحكومي للغة الروسية بموسكو سنة 2016.
- أستاذ للغة الروسية و آدابها بالمعهد العسكري للغات الأجنبية و الترجمة بالروبية من 01 مارس حتى 31 جوان 2017.

السيرة الذاتية

- أستاذ للغة الروسية و آدابها بالمعهد العسكري للغات الأجنبية و الترجمة بالروبية منذ 01 فيفري 2018 حتى 31 جوان 2018.
- عضو بمخبر PRFU "دراسات تداولية استدلالية" للانجاز مشروع " قاموس لغوي و ثقافي للعبارات الاصطلاحية و الأمثال الشعبية الروسية و ما يقابلها في اللغة العربية" منذ 2018.
- تربص تطبيقي بمعهد الآداب مكسيم غوركي بموسكو سنة 2019.
- أستاذ مؤقت للغة الروسية و آدابها بجامعة الجزائر 2 كلية اللغة العربية و آدابها و اللغات الشرقية، قسم اللغة الروسية و التركية من 2018/2017 الى 2023/2022.
- أستاذ مؤقت للغة الروسية و آدابها بالمؤسسة العسكرية للسمعي البصري بسيدي فرج 2020.
- أستاذ مساعد للغة الروسية و آدابها بجامعة الجزائر 2 كلية اللغة العربية و آدابها و اللغات الشرقية، قسم اللغة الروسية و التركية من 2023\2024 الى يومنا هذا.

المهارات و المعارف

اللغات:

- اللغة العربية: اللغة الأم.
- اللغة الروسية: ممتاز.
- اللغة الفرنسية: جيد.
- اللغة الانجليزية: جيد.

الإعلام الآلي:

- أنظمة التشغيل (وينداوز، لينكس).
- البرامج المكتبية (وورد، اكسل، باور بونت).
- برامج التعليم عن بعد مثل منصة موودل و كذلك (opal ; zoom ...ect)
- الاستعمال اليومي للانترنت بغرض البحث العلمي و المعرفي.

الهوايات و الممارسات

- ممارسة الرياضة (كرة القدم، الجري، الملاكمة، السباحة).
- إنسان طموح، مجتهد و منضبط.
- قابلية التنقل في كل الظروف.
- محب للعمل الجماعي.

Curriculum Vitae

Personal Information

- **Last Name:** WEIL
- **First Name:** RIGHI
- **Address:** 111 Hai El Amel (Kardouna), Bir Mourad Raïs, Algiers, Algeria
- **Phone:** +213 554 12 73 55
- **Email:** rigui.wael@univ-alger2.dz



Personal Status

- **Marital Status:** Married
- **Nationality:** Algerian
- **Date and Place of Birth:** January 13, 1991, Mila, Algeria
- **Military Service Status:** Exempt

Educational Background

- **Baccalaureate Degree**, Foreign Languages Major, July 2008.
- **Bachelor's Degree** (Classical System) in Russian Language, Specialization in Applied Languages, University of Algiers 2, June 2012.
- **Certificate** of English Language Studies, 4-year program, 2012.
- **Academic Master's Degree** in Russian Language, Specialization in Russian Language and Literature, University of Algiers 2, 2015.
- **Ph.D.** Entrance Exam Success Certificate in Russian Language and Literature, Academic Year 2015/2016.
- Russian Language Internship Certificate from the Pushkin State Russian Language Institute, Moscow, 2016.
- Russian Language Internship Certificate from the Maxim Gorky Institute of Literature, Moscow, 2019.
- **Doctorate Degree** in Russian Language and Literature with High Honors, 2022.
- **Certificate of Success** in Pedagogical Training for Newly Recruited University Teachers, Academic Year 2023/2024.

Professional Experience and Internships

- **Practical Internship** at the Pushkin State Russian Language Institute, Moscow, 2016.
- **Lecturer** in Russian Language and Literature at the Military Institute of Foreign Languages and Translation, Rouiba (March 1 – June 30, 2017).
- **Lecturer** in Russian Language and Literature at the Military Institute of Foreign Languages and Translation, Rouiba (February 1 – June 30, 2018).

Curriculum Vitae

- **Research Member at PRFU Laboratory:** 'Inferential Pragmatic Studies' for the project: 'Linguistic and Cultural Dictionary of Russian Idiomatic Expressions and Proverbs and Their Arabic Equivalents', since 2018.
- **Practical Internship** at the Maxim Gorky Institute of Literature, Moscow, 2019.
- **Adjunct Lecturer** in Russian Language and Literature at the University of Algiers 2, from 2017/2018 to 2022/2023.
- **Adjunct Lecturer** in Russian Language and Literature at the Military Audio-Visual Institution, Sidi Fredj, 2020.
- **Assistant Professor** in Russian Language and Literature at the University of Algiers 2, from 2023/2024 to the present.

Skills and Knowledge

- **Languages:**
 - - Arabic: Native
 - - Russian: Excellent
 - - French: Good
 - - English: Good
- **Computer Skills:**
 - - Operating Systems: Windows, Linux
 - - Office Software: Word, Excel, PowerPoint
 - - Distance Learning Platforms: Moodle, Opal, Zoom, etc.
 - - Daily use of the internet for scientific and academic research.

Hobbies and Personal Traits

- Practicing sports (football, running, boxing, swimming).
- Ambitious, diligent, and disciplined.
- Highly adaptable and mobile under all conditions.
- Teamwork enthusiast.